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Folketingets Sundhedsudvalg har den 1. juni 2011 stillet følgende spørgsmål 
nr. 798 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet af ikkemedlem af udvalget Villum Christensen (LA).

Spørgsmål nr. 798:
’’Kan ministeren oplyse, hvordan han vil sikre, at regionerne ikke er stopklods
for regeringens ønske om en styrkelse af det offentlig-private samarbejde, når
han i sit brev til Louise Rüsz Zielinski af 25. maj 2011 (sag nr. 1105598 – dok
nr. 530453) fremhæver, at det er "regionsrådet, som kan tage stilling til, hvor-
vidt en samarbejdsaftale vil være hensigtsmæssig for regionen"?”

Svar:
Jeg kan oplyse, at det i medfør af sundhedsloven er regionernes ansvar at va-
retage sygehusvæsenets opgaver, hvilket også fremgår af mit svar af 25. maj 
2011 til Louise Rüsz Zielinski. Og det følger heraf, at det er regionerne, der 
vurderer, om en ydelse skal udføres på egne sygehuse eller i samarbejde med 
andre aktører. 

Andre aktører kan her f.eks. være andre regioners sygehuse, praktiserende 
speciallæger eller private sygehuse og klinikker. Det må bero på en konkret 
vurdering fra regionens side af det pågældende behandlingsområde, f.eks. i 
forhold til økonomi, kvalitet og relevante faglige retningslinjer på området.

Jeg bemærker dog, at private sygehuse og klinikker, som ønsker at behandle 
patienter under det udvidede frie sygehusvalg, har krav på en aftale med Dan-
ske Regioner herom, under forudsætning af at de kan opfylde de kvalitetskrav
m.v., som regionerne opstiller til behandlingen.

Og herudover har regeringen i januar 2011 offentliggjort ”Strategi til fremme af 
offentlig-privat samarbejde”. I medfør heraf vil regeringen blandt andet gradvist 
indføre en kommunal og regional udbudspligt på udvalgte områder, hvilket vil 
medvirke til at styrke konkurrencen om de offentlige opgaver.

Med venlig hilsen
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